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Dagsorden for studienævnsmøde

Studienævnet for Cand. negot.-studier 
Punkter

Godkendelse af dagsorden1. Studienævnet godkendte dagsorden med følgende ændring: 
Punkt 9.a udsættes, da bilag ikke er klar.  

Godkendelse af referat fra mødet den 25. april 2024 
(bilag)

2. Referatet af 25. april 2024 er godkendt ved skriftlig høring og vedlagt som bilag til 
orientering. 

Det fortrolige referat af 25. april 2024 blev godkendt på mødet.

Meddelelser3.

Studienævnsformanda.

    1. Eventyrløbet 2024 Studienævnsformanden fortalte om en virkelig hyggelig dag i forbindelse med 
afviklingen af Eventyrløbet 2024. Her havde Negot en stand, hvor formanden 
sammen med Christian Heyde-Petersen og Signe Hannibal Jensen var mødt ind 
for at grille pølser for de omkring 30 deltagende fra Negot. Der blev båret t -shirts 
med Negot-logo, hvilket i et markedsføringsperspektiv har skabt synlighed for 
uddannelsen.

Emma Fry Kjær tilføjede, at det var et meget vellykket arrangement, at folk blev 
der længe, og at det gav noget godt til dagen, at VIP'erne deltog. Det forventes at 
gentage succesen til næste år. 

    2. Status på samarbejde med Touristik Union   
        International (TUI)

Formanden har holdt møde med sin kontakt samt 3 HR-personer i TUI, og det har 
nu ført til en aftale om projektorienteret forløb. Udgangspunktet var oprindeligt 
primært fokuseret på at lave en aftale for KA negot.-studerende med tysk, der 
kunne komme i praktik hos TUI i Hannover, men dette er nu ændret til en mere 
bred aftale, der omfatter alle KA negot.-studerende med en HR-relateret profil til at 
komme i praktik hos TUI i København. Der er tale om en 'remote' arbejdsplads, 
dvs. med base i København, hvorfra man er i kontakt med hele verden. Der 
arbejdes på at nå at lande et praktiktilbud for efteråret 2024. Et opslag vil blive 
postet, så snart det er klart. Er man interesseret i at høre mere om aftalen, kan 
man også kontakte formanden. 

    3. Møde om AI og dens indflydelse på undervisning
        og læring

Formanden og Christian Heyde-Petersen deltager i uge 26 i et møde på SAMF for 
at drøfte erfaringer med AI og AI principper. Dette fordi Negot gerne vil undersøge, 
hvordan digitalisering kan inkorporeres som værktøj i fag på Negot.-uddannelsen, 
så det giver mening for Negot. 

Studerendeb. Ingen meddelelser.

Andrec. Ingen meddelelser. 

Merit- og dispensationsansøgninger (lukket punkt)4. Punktet blev behandlet fortroligt. Studienævnet tog stilling til 6 sager. 

Sager til behandling: Eksamen5.

Godkendelse af eksamensplan BA og KA negot. (bilag)a. Studienævnet godkendte eksamensplan BA og KA negot.-uddannelserne, ordinær 
+ reeksamen sommer 2024. 

Sager til behandling: Undervisning6.

Undervisningstidspunkter samt liste over forhåndsgodkendte 
valgfag E24 til godkendelse (bilag)

a. Studienævnet godkendte undervisningstidspunkterne uden bemærkninger. 
Studienævnet gennemgik listen med forhåndsgodkendte valgfag E24 og havde en 
drøftelse af, hvorvidt 5 ECTS HUM valgfag skal fremgå af listen eller ikke. Et enigt 
studienævn fandt, at - hvis muligt - skal disse pilles af listen henset til at HUM 
valgfag har et omfang på 10 ECTS. Studienævnet havde ingen øvrige 
bemærkninger til listen med forhåndsgodkendte valgfag E24.

Sager til behandling: Studieordninger7.

    Ingen sager til behandling. Intet til punktet. 

Sager til behandling: Kvalitetspolitik8.

Studiestart - Status og godkendelse af program BA og KA 
negot.(bilag)

a. Emma Fry Kjær (EFK) fortalte om studiestartsprogrammet for BA negot.-
uddannelsen. Oplægget fra SDU RIO er pillet ud og sat på KA-introprogrammet i 
stedet. Studieleder oplyser om start up på BA-intro. Der har været drøftelser om at 
inddrage noget mere fagligt i aktiviteterne, men det er svært at gøre på en 
uddannelse som Negot sammenholdt med at studiet ønsker fokus på det sociale. 
EFK oplyste, at hun har holdt møde med Tine fra Studievejledningen på HUM 
omkring programmet. Studienævnet godkendte programmet, der er klart til at 
komme ud på web.

Didde Møller Lauridsen (DML) orienterede herefter om programmet for KA 
introduktionsdagen. Dato, lokale og tidspunkter er ikke fastlagte endnu. 

Referat af studienævnsmøde den 23.05.2024 kl. 12:00-15:00
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introduktionsdagen. Dato, lokale og tidspunkter er ikke fastlagte endnu. 
Programmet minder om forrige års program, dog er der foretaget justeringer. Der 
er fx taget hensyn til, at de fleste nye KA negot.-studerende er 
retskravsbachelorer, hvorfor fagforeninger ikke er inviteret til at holde oplæg, da de 
fleste allerede er medlem af en fagforening. Derudover er der sat tid af til at lave 
en rundvisning på SDU for de studerende, der kommer udefra. Det gælder også 
internationale studerende. Der vil være fællesspisning om aftenen, hvor man 
spiser sammen med sit hold. Dette fordi muligheder for at være sammen socialt 
har været efterspurgt. Studienævnet godkendte programmet. 

DML spurgte om studienævnet vil støtte med kaffe og kage til arrangementet, 
hvilket blev imødekommet på mødet. 

Adgangskrav – BA/KA (bilag)b. Studienævnsformanden gennemgik optaget på BA negot.-uddannelsen for årene 
2018-2023 (Engelsk: 108, 92, 96, 60, 42 og 69 - Tysk: 9, 13,13, 16, 10 og 4). For 
2024 ses allerede en stigning i antallet af førsteprioritetsansøgninger i kvote 2 -
optaget til uddannelsen, hvilket plejer at være en indikation på selve optaget. Det 
ser godt ud. Nøgletal for uddannelsen er fine, isæt tallet for studietid, som er 
fremragende. Her ses en forsinkelse på 2,2 måneder opgjort på 101 dimittender. 
Seneste eksamensevaluering viste heller ingen fag, der skilte sig ud. Dog ses et 
gult nøgletal for frafaldet på uddannelsen (19%, 10 ud af 52 studerende), men det 
er ikke bekymrende: Med et større optag og en bredere markedsføring og 
promovering af studiet, vil der også forventeligt ske et større frafald. 

Studienævnet fandt, at der ikke var anledning til at ændre i adgangskravene. 
Formanden gennemgik optaget på KA negot.-uddannelsen for årende 2018-2023 
(Engelsk: 68, 53, 46, 51, 40 og 76 - Tysk: 6,6,11,2,1,10). Der er fine nøgletal på 
KA negot.-uddannelsen, især er det iøjnefaldende, at frafaldet er helt nede på 0%. 
Adgangskravene er for nyligt blevet lempet med fjernelsen af kravet om 10 ECTS 
økonomi og muligheden for supplering med op til 10 ECTS i løbet af første 
studieår. 

Christian Heyde-Petersen gjorde opmærksom på, at enkelte ansøgere kommer i 
klemme og bliver afvist, fordi de mangler fx 10 ECTS Marketing, men ellers 
opfylder øvrige krav. Uddannelsen går på denne måde glip af gode ansøgere. 

Studienævnet drøftede adgangskravene og besluttede at bevare de nuværende 
og at afvente effekten af den snarlige indførsel af 7-tals kravet og 
kandidatreformen. Der kan på et senere tidspunkt eventuelt kigges ind i 
muligheden for fx at gruppere adgangskravene for 10 ECTS Marketing og 10 
ECTS Business Economics and Management i en samlet pulje på 20 ECTS. Dette 
vil åbne op for at uddannelsen kan tiltrække flere gode ansøgere - uden at gå på 
kompromis med kvaliteten. 

Jacob bank Amundsen forlod mødet.

Der blev holdt pause kl. 13:00-13:15.

Andre sager til behandling9.

Mentorordning på KA negot.-uddannelsen (bilag)a. Punktet blev udsat. 

Udkast til regler for anvendelse af generativ AI ved 
eksamener og prøver til høring (bilag)

b. Studienævnet gennemgik høringen og bemærkede, at det i første afsnit bør 
specificeres, at GAI er tilladt at anvende som hjælpemiddel, og at det er den 
studerendes ansvar at redegøre for, hvornår der er anvendt GAI fx som reference 
eller i metodeafsnittet. Flere af nævnsmedlemmerne stillede sig undrende overfor 
at GAI ikke må anvendes under forberedelsen til mundtlige prøver til fx 
idégenerering. Desuden virker det pudsigt, at man skal redegøre for anvendelse af 
GAI under idégenereringsfasen. Her kan nævnet ikke se forskel på GAI og en 
standard Google søgning. Formanden oplyste, at han på baggrund af 
studienævnets bemærkninger indsender et høringssvar. 

Høring om revideret politik for uddannelseskvalitet ved SDU 
(bilag)

c. Studienævnsformanden gav en kort orientering om baggrunden for høringen. De 
nuværende 8 delpolitikker med omtrent 100 kriterier, som studienævnet årligt skal 
levere på, har givet anledning til et ønske om at revidere kvalitetspolitikken. 
Studienævnet gennemgik høringen og fandt overordnet at være enig med 
udkastet til ny kvalitetspolitik. Det er dog helt afgørende og essentielt, at de 
studerendes trivsel ikke kun indgår i "Delpolitik 3: Universitet", men indgår på 
samtlige niveauer og dermed også løftes ind i "Delpolitik 1: Undervisning" og 
"Delpolitik 2: Uddannelser". Det er positivt, at forslaget til ny kvalitetspolitik ser ud 
til at give rum for udvikling. Det bliver spændende at se, hvordan udmøntningen 
bliver. Formanden vil sammen med studienævnssekretæren udarbejde et 
høringssvar på baggrund af studienævnets behandling af høringen.   

Samarbejde med udenlandske virksomheder og rekruttering 
af personer, der kan styrke sproglige kompetencer og 
studiemiljø

d. Studienævnsformanden orienterede nævnet om baggrunden for punktet: Negot 
har et ønske om at fokusere på internationalisering de kommende år, hvorfor han 
bad nævnsmedlemmerne om at overveje, hvordan dette skal gøres. Hvordan 
inspireres de studerende til på et tidligt tidspunkt i deres studieforløb til at tænke 
internationalisering og drømme de store tanker, som de også kan handle på? 

Emma Fry Kjær (EFK) kommenterede, at det er hendes oplevelse, at mange 
studerende ikke kender til deres muligheder. Kommunikation herom er derfor helt 
afgørende for at få de studerende til at tænke større. Dertil kommer, at der 
mangler information om selvarrangerede udlandsophold. Det er vigtigt, at de 
studerende præsenteres for denne mulighed på en positiv måde, så det kan 
motivere de studerende til at tage afsted. EFK fortalte, at hun selv havde savnet 
dette, da hun skulle på et selvarrangeret studieophold på Bali, som hun for nyligt 
er hjemvendt fra.  

På baggrund af en drøftelse besluttede studienævnet sig for at øge 
kommunikationsindsatsen overfor de studerende. Det gælder i forhold til at få 
kommunikeret ud, hvorhen Negoter tager på studieophold, og at klarlægge hvilke 
muligheder, der er for at tage på studieophold. I den forbindelse er det vigtigt også 
at fremhæve muligheden for selvarrangerede ophold, fx ved oplæg fra studerende, 
der kan fortælle om selve ansøgningsprocessen, og også dele deres egne 
erfaringer og vise vejen. Det gælder i forhold til at få kommunikeret ud, hvor 
Negoter har været i projektorienterede forløb, både i Danmark og i udlandet. 
Kommunikationen skal ske via Instagram, og gerne hjemmesiden også, og ved 
hjælp af studiegruppefacilitatorerne, der skal gøre det til et fast punkt at 
introducere de studerende for deres muligheder under studiet. 

Formanden foreslog, at Emma Bruusgaard Krauch ansættes til at lave opslag på 
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Formanden foreslog, at Emma Bruusgaard Krauch ansættes til at lave opslag på 
Instagram omkring Negoters muligheder. Studienævnet fandt, at det er en god idé. 

Eventuelt10.

      Intet til punktet.

Mødet sluttede kl. 14:15.

Rasmus Nielsen               /    Mia Fenat
Studienævnsformand      /     Studienævnssekretær

,
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